
 1 

Protokół Nr XIV/07 
z Sesji Rady Gminy Orchowo zwołanej na dzień 25 października 2007r 

w Sali Posiedzeń Urzędu Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk o godz. 14.05 otworzył obrady XIV/07 Sesji 
Rady Gminy Orchowo – „Otwieram XIV Sesję Rady Gminy Orchowo”. Następnie powitał radnych, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli prasy lokalnej, jak w liście obecności stanowiącej załącznik 
nr 1, 2 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w Sesji uczestniczy 15, więc Rada Gminy 
jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków.  
 
Ad. pkt. 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 
Na wstępnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych 
dotyczącym zgłoszenia ewentualnych uwag lub propozycji w odniesieniu do zaproponowanego 
porządku obrad. 
 
Wobec braku uwag i propozycji zmiany porządku obrad ze strony Radnych Przewodniczący Rady 
Hieronim Adamczyk poinformował, iż podczas obrad XIV/07 Sesji Rady obowiązuje porządek obrad  
jaki wcześniej został przedłożony Radnym i gościom, w brzmieniu jak niżej: 
 

1.  Otwarcie XIV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
2.  Stwierdzenie kworum. 
3.  Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr XIII/07 z dnia 27 września 2007r. 
4.  Informacje Przewodniczącego Rady.  
5.  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6.  Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych złożonych w roku 2007.  
7.  Przyjęcie stanowiska Rady w sprawie zasad przejmowania dróg wewnętrznych 

niezaliczanych do dróg publicznych oraz opłaty adiacenckiej. 
8.  Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Sołectwa Różanna – druk nr 85, 
2) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Orchowo – druk nr 86, 
3) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Szydłówiec – druk nr 87, 
4) w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy Orchowo o obowiązku złożenia         
oświadczenia lustracyjnego – druk nr 88, 
5) w sprawie zmiany treści uchwały Nr X/59/07 Rady Gminy Orchowo z dnia 24 maja  
    2007r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym      
    nieruchomości położonej w Orchowie przy ul. Powstańców Wlkp. 31 na rzecz  
    dotychczasowych użytkowników wieczystych – druk nr 89, 
6) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007 – druk nr 90.  

      9.   Interpelacje i zapytania radnych. 
      10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
      11. Wnioski, problemy wsi, komunikaty.  
      12. Zakończenie XIV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
 
Ad. pkt 3) Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr XIII/07 z dnia 27 września 2007r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby protokół Nr XIII/07 z dnia 27 września 2007r. został 
przyjęty bez konieczności jego odczytywania. Stwierdził, że był on wyłożony do wglądu radnych w 
Biurze Rady Gminy i mieli oni możliwość zapoznania się w/w protokołem, a ponieważ nie zgłoszono 
do niego żadnych uwag wniósł o jego przyjęcie. Poinformował również, że głosowanie nad 
przyjęciem powyższego protokołu odbędzie się poprzez podniesienie ręki, jednak nie będzie jak do tej 
pory w przypadku każdego głosowania wypowiadał słów, ‘proszę o podniesienie ręki”, z uwagi na 
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fakt, iż ma to wpływ na przedłużenie obrad, lecz ogłosi, że przystępujemy do głosowania i następuje 
wówczas liczenie głosów. 
 
Przy 14 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” protokół z sesji Rady Gminy Nr XIII/07 z dnia 27 września 
2007r. został przyjęty. 
 
Ad. pkt 4) Informacje przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk poinformował, że: 
 

1) 4 października, na zaproszenie Sołtysa uczestniczył w Zebraniu Sołeckim w Orchowie. 
2) 16, 18 i 22 października brał udział w posiedzeniach Komisji Rady. 
3) W każdy poniedziałek pełnił dyżur w Biurze Rady w godzinach od 9.00-12.00. Dodał, że był 

również obecny w Biurze Rady w inne dni, w zależności od potrzeb, podczas których 
zapoznawał się z korespondencją, przygotowywał stosowne pisma i materiały dla Radnych na 
Komisję i Sesję oraz przeprowadzał konsultacje z Wójtem i Przewodniczącymi Komisji Rady,  
a wiec przygotowywanie i rozstrzyganie różnych spraw, które ma na celu prawidłowe 
funkcjonowanie Rady i Komisji. 

 
Ad. pkt 5) Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami. 
 
Wójt Teodor Pryka poinformował, iż w okresie międzysesyjnym, a więc od 27.09-25.10: 
- 28 września brał udział w spotkaniu Wójtów, Burmistrzów, członków Lokalnej Grupy działania 
stowarzyszenia „Sąsiedzi Wokół Szlaku Piastowskiego” Piastowskiego Prezesem Zarządu Lokalnej 
grupy działania, podczas którego został przedstawiony procentowy zakres realizacji programu 
LEADER+ w schemacie II oraz stopień zaawansowania prac w tej kwestii, z uwagi na fakt otrzymania 
dofinansowania dla lokalnych grup działania w kwocie 651.000 zł, poruszano również tematy 
organizacji spotkań integracyjnych które odbyły się w poszczególnych gminach w tym okresie. 
Odbyły się także szkolenia, których jednym z tematów było wykorzystanie biomasy, punktów 
lokalnych centrum informacji, ponadto cześć mieszkańców uczestniczyła w wycieczce do 
miejscowości w Austrii, która w 100% wykorzystuje w energetyce odnawialne źródła energii. Kolejne 
etapy realizacji programu LEADER+, będą dotyczyły analizy miejscowości w których powstaną 
oczyszczalnie przydomowe oraz opracowanie projektów planów dla dwóch miejscowości, które będą 
dotyczyły rekreacji, placów zabaw itd.  
-5 października na zaproszenie Pani Dyrektor SP ZOZ w Słupcy uczestniczył w spotkaniu, którego 
głównym tematem było zapoznanie z zakupem karetki dla szpitala w ramach pomocy ze strony 
samorządów powiatu słupeckiego. Dodał, że dofinansowanie zakupu tejże karetki jest zaplanowane w 
projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie, która będzie podejmowana na dzisiejszej sesji. 
Nadmienił również, że wszystkie samorządy wyraziły akceptację w kwestii dofinansowania zakupu i 
będzie ono przeznaczone na spłatę rat kredytu, jaki na zakup karetki zaciągnął słupecki szpital. 
Poinformował także, iż do tej pory SP ZOZ korzystał z usług transportowych świadczonych przez 
ZOZ w Koninie, jednak było to rozwiązanie dość kosztowne dla szpitala, dlatego zdecydowano się na 
zakup własnej karetki. 
-6 października brał udział w spotkaniu zorganizowanym przez Sołtysa Sołectwa Orchowo, z 
mieszkańcami wsi, które dotyczyło protestów w sprawie budowy wieży telefonii komórkowej na 
stadionie oraz przyjęcie Planu odnowy miejscowości Orchowo 
- 9 października uczestniczył w spotkaniu zespołu śpiewaczego, działającego przy Klubie Seniora w 
Orchowie, dodał także, że Klub Seniora zwrócił się z prośbą o dofinansowanie zakupu jednolitych 
strojów dla członków zespołu, aby mogli godnie reprezentować gminę podczas występów w  
przeglądach piosenki m.in. we Władysławowie. Powiedział, że jeżeli będzie znany koszt zakupu 
wnioskowanych strojów i jeżeli w budżecie znajdą się środki na ten cel, to można będzie takie 
dofinansowanie przekazać. 
-10 października odbył dwa spotkania, z których jedno dotyczyło wyrażenia opinii i uwag w kwestii 
przygotowanej strategii rozwiązywania problemów społecznych, którą Radni otrzymają aby mogli 
zapoznać się z jej treścią, gdyż konieczne będzie przyjęcie stosownej uchwały. Dodał, że przyjęcie 
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strategii związane jest z faktem, iż ruszył program wsparcia obszarów wiejskich w ramach którego dla 
gminy przeznaczono 52.000 EURO do wykorzystania przez 4 lata, dlatego aby można było z niego 
skorzystać strategia rozwiązywania problemów społecznych musi być opracowana. Z kolej drugie 
spotkanie, z planistą dotyczyło opracowania planu zagospodarowania przestrzennego dla 
miejscowości Mlecze oraz dla boisk sportowych w Różannie, Osówcu i Wólce Orchowskiej, została 
także podpisana umowa na opracowanie planów zagospodarowania przestrzennego dla Różanny i 
Osówca z tym samym planistą, gdyż zaproponował najkorzystniejsze warunki. 
- 12 października wraz z Radnym Ryszardem Świtkiem brał udział w corocznym Kongresie Gmin 
Wiejskich, podczas którego poruszane były tematy związane z oświatą, jak również przeznaczenia 
środków unijnych na obszary wiejskie, których jest zbyt mało. 
- 16 października uczestniczył w spotkaniu zespołu klubu kombatantów wojennych 
- 17 października brał udział z zebraniu gminnego Zarządu OSP, podczas którego poddano analizie 
aktualne wydatki w zakresie ochrony przeciwpożarowej, dodał, że wyjaśniona została kwestia 
ekwiwalentów dla strażaków, które są już wypłacane, poruszano również sprawy związane z 
rozplanowaniem środków, które pozostały do wykorzystania, które przeznaczone zostaną na 
uzupełnienie braków sprzętowych, zabezpieczenie garaży, wymianę zniszczonych okien w 
Słowikowie i Bielsku. 
- w dniach 18-19 października uczestniczył w cyklicznym zjeździe Wójtów, Burmistrzów 
zorganizowanym przez WOKISS, podczas którego omawiano m.in. tematy związane z opracowaniem 
przyszłorocznego budżetu, planowania środków unijnych do budżetu, uszczegółowienie 
wielkopolskiego programu rozwoju operacyjnego,  
- 16 i 22 października brał udział w posiedzeniach Komisji Rady, 
- 24 października uczestniczył w regionalnym spotkaniu, które odbyło się w Gnieźnie, dotyczącym 
tematu programu rozwoju regionalnego  
Następnie poinformował także, iż na terenie gminy wykonano następujące prace: 
- wymieniony został piec w Domu Strażaka, z olejowego na opalany biomasą, w którym można spalać 
zrębki, brykiet oraz ziarno. W związku z powyższym zwrócił się do osób, które posiadają ziarno nie 
nadające się pasze, które miałoby zostać wyrzucone, o przywożenie go do urzędu, i gdy będzie w 
miarę dobrej jakości, za drobną opłatą będzie odbierane, 
- wymienione został 13 okien w mieszkaniach w Ośrodku Zdrowia i Urzędzie Gminy, 
- dobiega końca remont oczyszczalni ścieków w Orchowie, 
- rozpoczęła się budowa wodociągu Ostrówek – Myślatkowo, zakończenie prac planuje się na koniec 
listopada, 
- poinformował, że w wyniku ostatnio przeprowadzonego badania wody, m.in. w Słowikowie, 
wykazały idealną jakość wody i spełnia ona aktualnie wszystkie wymagane normy, 
- wyremontowana została kuchnia w Domu Strażaka, planuje się tam także kolejne remonty, 
- wykonano remonty w przedszkolu, zamontowano bojlery w sanitariatach, oświetlenie przy bocznym 
wejściu, 
- trwają remonty sprzętu, przygotowanie piasku na zimę. 
 
W dalszej części obrad Wójt Teodor Pryka wspólnie z Przewodniczącym Rady Hieronimem 
Adamczykiem wręczyli pamiątkowe listy gratulacyjne oraz kwiaty, nauczycielkom, które w ciągu 
ostatnich dwóch lat uzyskały stopień awansu zawodowego na nauczyciela dyplomowanego, należą do 
nich Dorota Glanc, Anna Kryszak, Anna Muszyńska, Dorota Stube oraz Maria Przybylska. Wójt 
wyraził swoje zadowolenie z faktu, iż szkoły w gminie Orchowo, mają coraz lepiej wykształconą 
kadrę nauczycielską, a co za tym idzie, ma nadzieję, że zaowocuje to poprawą wyników 
edukacyjnych. Życzył także nauczycielkom sukcesów w pracy zawodowej i życiu osobistym. 
Specjalną nagrodę Wójta za wyróżniającą pracę dydaktyczną otrzymała Alina Woźniewicz, 
nauczycielka w Szkole Podstawowej w Różannie. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk dołączył się do życzeń i również pogratulował 
nauczycielkom uzyskania awansu zawodowego, jak również życzył owocnej pracy. 
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Dyrektor Przedszkola Anna Kryszak serdecznie podziękowała Wójtowi i Radnym za pomoc w 
uzyskaniu awansu zawodowego nauczyciela dyplomowanego, który nie jest wyłącznie sukcesem 
osobistym, ale także ma znaczenie dla społeczności lokalnej. 
 
Ad. pkt 6) Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych złożonych w roku 
2007.  
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk odczytał informację o oświadczeniach 
majątkowych osób samorządu Gminy Orchowo, nadesłaną z Urzędu Skarbowego w Słupcy, która 
stanowi załącznik nr 3 do mniejszego protokołu, z której wynika, iż pomimo drobnych braków i 
niedociągnięć w oświadczeniach majątkowych Urząd Skarbowy w Słupcy, nie podjął żadnych działań, 
jak również nie wystąpił do Urzędu Kontroli Skarbowej o kontrolę oświadczeń. Następnie 
poinformował, że Radni także otrzymają w/w pismo, natomiast powyższa kwestia nie zostanie 
poddana pod dyskusję. Dodał, również, iż w myśl ustawy o samorządzie gminnym w nawiązaniu do 
art. 24h, pkt 12 ppkt 3 skieruje do Radnych, w których oświadczeniach majątkowych wystąpiły braki i 
nieprawidłowości, stosowne pismo, którego treść następnie odczytał, załącznik nr 4   
          
Wójt Teodor Pryka wyjaśnił, że wszyscy pracownicy urzędu złożyli oświadczenia majątkowe w 
terminie, w których nie stwierdzono większych błędów, jednak muszą one zostać poddane analizie. 
 
Ad. pkt 7) Przyjęcie stanowiska Rady w sprawie zasad przejmowania dróg 
wewnętrznych niezaliczanych do dróg publicznych oraz opłaty adiacenckiej. 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk poinformował, iż Radni otrzymali wyciąg z 
protokołu z posiedzenia wspólnej komisji, do którego dołączył sprecyzowany przez siebie wniosek 
dotyczący przejmowania dróg, po czym wyjaśnił, iż wniosek podjęty na wspólnej komisji był mało 
czytelny, dlatego pozwolił sobie sformułować go w prostszy sposób. Stwierdził, że po jego analizie, 
doszedł do wniosku, że istotną kwestią w zakresie przejmowania dróg wewnętrznych, jest wyrażenie 
zgody na nieodpłatne przejmowanie dróg, pod warunkiem, że ich właściciele będą chcieli je przekazać 
nieodpłatnie, po czym odczytał treść powyższego wniosku w następującym brzmieniu: „Rada Gminy 
Orchowo wyraża zgodę na nieodpłatne przejmowanie dróg przez gminę, określonych w 
planach zagospodarowania przestrzennego jako drogi wewnętrzne w przypadku gdy ich 
właściciele wyrażą wolę nieodpłatnego przekazania na rzecz gminy, zgodnie z 
obowiązującymi przepisami”. Odnosząc się do kwestii upoważnienia Wójta do wskazania dróg 
strategicznych dla gminy, które z kolei byłyby przekształcane w drogi publiczne i przejmowane za 
odszkodowaniem, jest zdaniem Przewodniczącego Rady sprawą zbędną, gdyż Wójt ma możliwość 
wnioskowania do Rady o przejęcie konkretnej drogi, dodatkowo każdy z Radnych, jak również 
Sołtysów może zwrócić się z propozycją przejęcia danej drogi, dlatego nie należy się zawężać do 
upoważnienia do składania propozycji w powyższej kwestii przez Wójta. Po drugie, wprowadzenie 
zapisu upoważniającego Wójta do wskazania dróg strategicznych może spowodować lawinę 
wniosków od osób, które będą zwracały się o przekwalifikowanie należących do nich dróg 
wewnętrznych w drogi gminne przejmowane za odszkodowaniami. 
 
Radny Jacek Misztal wnioskował o poddanie pod głosowanie wniosku przedstawionego przez 
Przewodniczącego Rady, z pkt 1 dotyczącego wyrażenia zgody na nieodpłatne przejmowanie dróg 
wewnętrznych przez gminę, alternatywnego do wniosku przyjętego na wspólnej Komisji Oświaty i 
Rolnictwa.          
 
Radny Bogdan Piotrowski zapytał, czy drogi dojazdowe do pól mogą być także przejmowane 
nieodpłatnie przez gminę, gdyż część osób wyraża wolę ich przekazania. 
 
Wójt Teodor Pryka wyjaśnił, nieodpłatne przejmowanie dróg ograniczone będzie do dróg 
dojazdowych do posesji, a nie do pół. 
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Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk dodał, że poruszona kwestia dotyczy wyłącznie dróg 
określonych w planach zagospodarowania przestrzennego jako drogi dojazdowe, natomiast sytuacje w 
których osoba zwróci się w wnioskiem o przejęcie drogi nie ujętej w planie miejscowym jako 
wewnętrzna, także będą rozpatrywane indywidualnie. 
 
Wobec braku dalszej dyskusji i pytań w powyższej kwestii Przewodniczący Rady Hieronim 
Adamczyk odczytał zgłoszony wniosek o następującej treści: „Rada Gminy Orchowo wyraża 
zgodę na nieodpłatne przejmowanie dróg przez gminę, określonych w planach 
zagospodarowania przestrzennego jako drogi wewnętrzne w przypadku gdy ich właściciele 
wyrażą wolę nieodpłatnego przekazania na rzecz gminy, zgodnie z obowiązującymi 
przepisami” i poddał go pod głosowanie. 
 
Przy 15 głosach „za” niniejszy wniosek został przyjęty jednogłośnie i przekazany Wójtowi 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk odczytał treść drugiego wniosku w brzmieniu 
jak niżej: „Rada Gminy wnioskuje o dokonanie zmiany w treści Uchwały Nr VII/37/07 Rady 
Gminy Orchowo z dnia 29 marca 2007r. w sprawie ustalenia stawki procentowej opłat 
adiacenckich, związanych ze wzrostem wartości nieruchomości w wyniku podziałów 
nieruchomości w § 1, dotyczącym ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku jej podziału poprzez 
obniżenie ze stawki 15% do 10%.”, podjętego na wspólnej Komisji, po czym poprosił 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w kwestii w/w wniosku. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że podczas posiedzenia 
wspólnej komisji niniejszy wniosek został przyjęty przy 7 głosach „za”, 5 „przeciw” i 1 
„wstrzymującym”. 
 
Następnie głos zabrał Wójt Teodor Pryka, który zwrócił się do Radnych o ponowne rozpatrzenie i 
przeanalizowanie powyższego wniosku, gdyż jak stwierdził, niższa stawka nie będzie obejmowała 
podziałów dokonanych przed jej zmianą, natomiast na niższej stawce skorzysta zaledwie kilka osób 
prywatnych, więc nie jest to duża skala bo stanowi ok. 5%, podczas gdy ok. 95% terenu, który będzie 
podlegał podziałom i naliczeniu opłaty adiacenckiej należy do Agencji Nieruchomości Rolnych. 
Wobec powyższego zwrócił uwagę na fakt, iż obniżenie stawki procentowej opłaty adiacenckiej 
wpłynie na zmniejszenie dodatkowych dochodów gminy z tego tytułu. 
 
Wobec braku pytań i uwag odnośnie powyższej kwestii Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk 
poddał pod głosowanie wniosek w brzmieniu jak wyżej. 
 
Przy 9 głosach „za” 5 „przeciw” i 1 „wstrzymującym” niniejszy wniosek został przyjęty. 
 
Po zakończeniu głosowania Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że w obecnej 
chwili w/w opłatę można obniżyć, natomiast w późniejszym okresie ponownie podnieść. Motywował 
to faktem, iż część mieszkańców, która dokonała podziałów przed podjęciem w 2003r. uchwały w 
sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej nie została nią obciążona, podczas osoby, 
które dokonały podziałów po przyjęciu w/w uchwały zostały taką opłatą obciążone i nie wiedziały, że 
będzie ona w przyszłości obowiązywała. 
 
Wójt Teodor Pryka wyjaśnił, że uchwała z 2003 r. nie dotyczy podziałów sprzed jej podjęcia, odnosi 
się jedynie do osób, które dokonały podziału nieruchomości od momentu jej wejścia w życie dlatego 
nie zgodził się z wypowiedzią przedmówcy jakoby mieszkańcy nie byli poinformowani o 
obowiązywaniu uchwały w sprawie ustalania stawki opłaty adiacenckiej. 
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Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że miał na myśli podziały dokonane przed 
2003, gdyż opłata adiacencka mogła być ustalona od 1997r. lecz tak się nie stało, dlatego dla osób 
które w tym czasie dokonały podziałów była to sytuacja korzystna. 
 
Wójt Teodor Pryka poinformował zebranych, iż osoby zainteresowane o godzinie 16.00 będą miały 
okazję zobaczyć nowo zakupioną karetkę przez szpital w Słupcy, o której dofinansowaniu była 
wcześniej mowa. 
 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zarządził 10-cio min. przerwę. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XIV/07 Sesji Rady i przystąpił do omówienia 
kolejnego punktu z porządku obrad. 
 
Ad. pkt 8) Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Sołectwa Różanna – druk nr 85 – 
załącznik nr 5, 

 
Na wstępie Wójt wyjaśnił, że nowelizacja przepisów zakłada możliwość podejmowania uchwał 
dotyczących planów odnowy sołectwa, a nie jak to było do tej pory tylko Planów Odnowy 
Miejscowości, z uwagi na fakt, iż zdarzają się sytuacje, że jeden plan obejmuje kilka miejscowości, w 
związku z powyższym należy zmienić pierwotną treść projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Różanna, Siedluchno i zastąpić słowami Plan Odnowy Sołectwa 
Różanna. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk dodał, że projekt niniejszej uchwały był omawiany na 
posiedzeniach Komisji, Radni otrzymali plan odnowy sołectwa Różanna także w wersji elektronicznej 
celu zapoznania się z jego treścią. 
 
Wobec braku uwag i pytań ze strony Radnych Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały a 
następnie poprosił Przewodniczących o przedstawienie opinii Komisji w kwestii w/w uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że członkowie Komisji 
Rolnictwa przy 9 głosach „za” jednocześnie pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Sołectwa Różanna, Planu Odnowy Miejscowości Orchowo oraz Planu 
Odnowy Miejscowości Szydłówiec. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna powiedziała, że członkowie Komisji Oświaty przy 10 
głosach „za” także wyrazili pozytywną opinię o w/w projektach uchwał. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk  poddał uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Sołectwa Różanna  pod głosowanie.  
 
Przy 15 głosach „za” Uchwała Nr XIV/85/07 została przyjęta jednogłośnie. 
 

2) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Orchowo – druk nr 86, załącznik 
nr 6, 

 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że projekt niniejszej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji, Radni otrzymali plan odnowy miejscowości Orchowo także w wersji elektronicznej celu 
zapoznania się z jego treścią i wobec braku uwag i pytań ze strony Radnych poddał w/w uchwałę pod 
głosowanie. 
 
Przy 15 głosach „za” Uchwała Nr XIV/86/07 została przyjęta jednogłośnie. 
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3) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Szydłówiec – druk nr 87, załącznik 
nr 7, 

 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że projekt niniejszej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji, Radni otrzymali plan odnowy miejscowości Szydłówiec także w wersji elektronicznej celu 
zapoznania się z jego treścią i wobec braku uwag i pytań ze strony Radnych poddał w/w uchwałę pod 
głosowanie. 
 
Przy 15 głosach „za” Uchwała Nr XIV/87/07 została przyjęta jednogłośnie. 
 

4)  w sprawie w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy Orchowo o obowiązku 
złożenia oświadczenia lustracyjnego – druk nr 88 załącznik nr 8, 

 
Na wstępie Przewodniczący Rady poinformował, że projekt niniejszej uchwały był omawiany na 
posiedzeniach Komisji,  po czym wobec braku uwag i pytań ze strony Radnych Przewodniczący Rady 
odczytał treść uchwały a następnie poddał w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za”, 2 „przeciw” Uchwała Nr XIV/88/07 została przyjęta. 
 

5)  w sprawie zmiany treści uchwały Nr X/59/07 Rady Gminy Orchowo z dnia 24                    
     maja 2007r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym     

           nieruchomości położonej w Orchowie przy ul. Powstańców Wlkp. 31 na rzecz  
           dotychczasowych użytkowników wieczystych – druk nr 89 załącznik nr 9 
 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że projekt niniejszej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji, a następnie poprosił Przewodniczących o przedstawienie opinii Komisji w kwestii w/w 
uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że członkowie Komisji 
Rolnictwa przy 10 głosach „za” jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt powyższej uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna powiedziała, że członkowie Komisji Oświaty przy 10 
głosach „za” także wyrazili pozytywną opinię o w/w projekcie uchwały. 
 
Następnie wobec braku uwag i pytań ze strony Radnych Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały 
i poddał ją pod głosowanie. 
 
Przy 15 głosach „za” Uchwała nr XIV/89/07 została przyjęta jednogłośnie. 
 

4) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007 – druk nr 90 – załącznik 
nr 10  

 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że projekt niniejszej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji, a następnie poprosił Przewodniczących o przedstawienie opinii Komisji w kwestii w/w 
uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że członkowie Komisji 
Rolnictwa przy 10 głosach „za” jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt powyższej uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna powiedziała, że członkowie Komisji Oświaty przy 10 
głosach „za” także wyrazili pozytywną opinię o w/w projekcie uchwały. 
 
Następnie wobec braku uwag i pytań ze strony Radnych Przewodniczący Rady odczytał wstęp do 
uchwały i poddał ją pod głosowanie. 
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Przy 15 głosach „za” Uchwała nr XIV/90/07 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. pkt 9) Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 
Na wstępie głos zabrał Radny Edward Lewandowski który zwrócił się zapytaniem do Radnego Rady 
Powiatu Słupeckiego Bogdana Jastrzębia, które dotyczyło kwestii dokonania przeglądu drzew na 
drodze od posesji Pana Małka w kierunku Wólki Orchowskiej, z uwagi na fakt, iż przejeżdżające 
tamtędy samochody ciężarowe łamią konary drzew, co stwarza niebezpieczeństwo dla osób 
poruszających się tą drogą. Dodał, że powyższą sprawę należy potraktować jako pilną i zająć się 
usunięciem zbyt niskich drzew. 
 
Radny Rady Powiatu Słupeckiego Bogdan Jastrząb stwierdził, że poruszony wyżej problem narasta w 
sytuacji, gdy w manewrze wymijania biorą udział dwa samochody ciężarowe, dodał, że będzie miał 
powyższą kwestię na uwadze.  
 
Radny Stanisław Zawada zwrócił się z wnioskiem do Radnego Rady Powiatu Słupeckiego Bogdana 
Jastrzębia o zamontowanie 3-4 lamp przy drodze powiatowej ciągnącej się od Szkoły Podstawowej w 
Orchowie w kierunku Strzelna, przy skrzyżowaniu ul. Lipowej z ul. Topolową. 
 
Radny Rady Powiatu Słupeckiego Bogdan Jastrząb powiedział, że w miarę możliwości powyższa 
kwestia zostanie sprawdzona. 
Radny Bogdan Chmielarczyk wnioskował o poprawę stanu drogi Huby Myślątkowskie do posesji 
Pana Szumigały pod kątem znajdujących się w niej dziur, gdyż w/w drogą są dowożone dzieci do 
szkół. Dodatkowo zwrócił się z wnioskiem o wygospodarowanie środków pieniężnych na 
zamontowanie chociaż 3 lamp przy lesie w miejscowości Huby Myślątkowskie. 
 
Radny Michał Szymański poruszył kwestię poniszczonych chodników przy drodze powiatowej w 
miejscowości Bielsko i Podbielsko. 
 
Radny Rady Powiatu Słupeckiego Bogdan Jastrząb wyjaśnił, że obowiązek naprawy zniszczonego 
chodnika należy do osoby, która takiego zniszczenia dokonała, w związku z czym przypadki 
niszczenia chodników należy zgłaszać pod nr 997 lub 112. Dodał, że brakuje środków na tego typu 
remonty, ale zapewnił, ze jeżeli wystąpi konieczność naprawy to trzeba będzie się tym zająć. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna zgłosiła fakt konieczności naprawy metalowej 
wycieraczki przy wejściu do gabinetu stomatologa. 
 
W dalszej części obrad miała miejsce przerwa w obradach sesji, związana z faktem, iż uczestnicy 
obrad udali się na plac przed Urzędem Gminy w celu obejrzenia nowo zakupionej karetki dla SP ZOZ 
w Słupcy. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk wznowił obrady XIV/07 Sesji Rady i 
przystąpił do omówienia kolejnego punktu z porządku obrad. 
 
Ad. pkt 10) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się zapytaniem do Wójta, które dotyczyło przygotowania uzupełnienia 
odpowiedzi na interpelację, złożoną prze niego interpelację. 
 
Wójt Teodor Pryka odpowiedział, że nie została ona do tej pory przygotowana, jednak jak zapewnił 
Przewodniczący Rady otrzyma uzupełnienie w/w interpelacji. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że w kwestii odpowiedzi na inne wnioski i zapytania złożone  
podczas poprzedniej sesji Rady Wójt na bieżąco udzielał odpowiedzi osobom zainteresowanym, po 
czym z uwagi na brak uwag ze strony Radnych odnośnie udzielenia odpowiedzi na zgłaszane 
interpelacje i zapytania Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk przystąpił do omówienia 
kolejnego punktu z porządku obrad. 
 
Ad. pkt 11) Wnioski, problemy wsi, komunikaty. 
 
Na wstępie głos zabrała Sołtys Szydłówca Anna Andrzejewska, która zwróciła się z prośbą do Rady o 
skierowanie do Radnego Rady Powiatu Słupeckiego Bogdana Jastrzębia złożonego przez siebie 
wniosku, z uwagi na jego nieobecność podczas dalszej części obrad sesji. Swój wniosek motywowała 
faktem, iż mieszkańcy Sołectwa Szydłówiec skierowali stosowne pismo w w/w kwestii do władz 
powiatu o zajęcie się problemem odwodnienia i otrzymali negatywną odpowiedz w której powiat 
odcina się od tej kwestii. W imieniu mieszkańców Sołectwa Szydłówiec, Pani Sołtys Anna 
Andrzejewska zwróciła się z wnioskiem o przeprowadzenie ponownej ekspertyzy terenu wokół 
Kościoła przy drodze powiatowej nr 152/4 w Szydłówcu, z uwagi na istniejący od kilku lat do dnia 
dzisiejszego problem odwodnienia powyższego terenu, który, pomimo zapewnień ze strony władz 
powiatu, nie został rozwiązany i wciąż narasta. Dodała, że w przypadku opadów deszczu w/w droga 
staje się nieprzejezdna i stanowi zagrożenie dla mieszkańców, gdyż nie mogą się oni poruszać po tym 
obszarze, nadmieniła także, iż na drogę nanoszony jest piasek, podmywany przez wodę, co powoduje 
jej zwężenie i brak możliwości przejazdu. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zapewnił, że zostanie sporządzony wyciąg z protokołu z 
dzisiejszej sesji i zgłoszony przez Panią Sołtys Szydłówca wniosek zostanie dostarczony Radnemu 
Rady Powiatu Słupeckiego Bogdanowi Jastrzębiowi na piśmie. 
 
Radny Bogdan Chmielarczyk zwrócił się z zapytaniem do Zastępcy Wójta Janusza Pawlaczyka, które 
dotyczyło wysepek w Myślątkowie, które do tej pory, pomimo zapewnień kwestia ta nie została 
rozwiązana. 
 
Wójt Teodor Pryka wyjaśnił, że realizacja w/w kwestii rozpocznie się w przyszłym roku, po 
przygotowaniu opracowania technicznego. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że należy uznać, iż powyższa sprawa jest w 
trakcie realizacji. 
 
 Sołtys Orchowa Władysław Jakubowski poruszył temat sierpniowego przeglądu drzew, jaki miał 
zostać przeprowadzony przez wojewódzki zarząd dróg i zapytał czy został on przeprowadzony, z 
uwagi na fakt, iż drzewa, które powinny zostać wycięte stwarzają zagrożenie dla mieszkańców. 
 
Wójt Teodor Pryka poinformował, że w dniu wczorajszym została przeprowadzona weryfikacja drzew 
w wyniku której do wycięcia zakwalifikowano w sumie 7 drzew, z których 5 znajduje się na ul. 
Powstańców Wlkp., a 2 pozostałe na ul. Wyzwolenia, natomiast pozostałe mają zostać poddane 
prześwietlaniu. 
 
Zastępca Wójta Janusz Pawlaczyk odnosząc się do wniosku dotyczącego wyznaczenia pasów na rynku 
w Orchowie, poinformował, że firma, która w terminie do 25 października miała takie pasy wykonać 
się nie pojawiła, głównie z uwagi na mały zakres prac, który sprawia, że dla firm jest to nieopłacalne. 
W związku z powyższym planowany jest zakup urządzenia za kwotę ok. 500 zł, dzięki któremu pasy 
będą mogły być wyznaczone przez pracowników urzędu.  
 
W dalszej części obrad głos zabrała Przewodnicząca Gminnej Rady Kobiet Aleksandra Bartkowiak, 
która poinformowała i jednocześnie zaprosiła zebranych na turniej KGW, który odbędzie się 9.12 o 
godz. 14.00  Domu Strażaka i Kultury. Zaapelowała także do Panów Sołtysów o pomoc w 
zorganizowaniu imprezy. Zwróciła się także w imieniu KGW z prośbą do instytucji i zakładów 
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znajdujących się na terenie gminy o finansowe wsparcie imprezy. Dodała także, że celem 
przedsięwzięcia jest integracja KGW działających na terenie gminy. 
 
Następnie Przedstawiciel ODR Sylwia Wojtylak zaapelowała do zebranych o rozpropagowanie 
informacji o szkoleniu dla rolników, które odbędzie się dnia 29.10 o godz. 10.00 w Urzędzie Gminy 
Orchowo, którego głównym tematem będą wybrane zagadnienia z „PROW 2007-2013” w tym: 
modernizacja gospodarstw rolnych, „młody rolnik” oraz różnicowanie w kierunku działalności 
nierolniczej. 
 
Sołtys Orchowa Władysław Jakubowski podziękował Radnym za przyjęcie Planu Rozwoju 
Miejscowości Orchowo, złożył także podziękowania Sekretarzowi Grzegorzowi Matkowskiemu za 
pracę włożoną jego przygotowanie oraz Wójtowi za mobilizację do przygotowania w/w planu. 
 
Wójt Teodor Pryka poinformował, że decyzją starostwa w Słupcy, Sołectwo Szydłówiec może 
zakupić dwie lampy oświetleniowe, jednak koszty ich montażu musza zostać pokryte ze środków z 
budżetu gminy. Dodał, że w związku z powyższym należy rozważyć kwestię zakupu lamp z uwagi na 
fakt, iż w budżecie gminy nie ma środków na realizację w/w przedsięwzięcia. 
Poruszył następnie temat wysokości podatku rolnego, powiedział, że średnia cena żyta podana przez 
GUS, która stanowi podstawę do naliczenia podatku rolnego wynosi 58,29 zł/1q, a ponieważ w 
bieżącym roku w gminie cena za 1q żyta ustalona była na poziome 28 zł/q, Wójt zwrócił się do 
Radnych o wyrażenie wstępnej opinii czy także należy podnieść cenę za żyto niezbędną do obliczenia 
wysokości podatku rolnego. Dodał, że sąsiednie gminy bądź przymierzają się do maksymalnej 
podwyżki lub planują tylko minimalne podwyżki w tym zakresie. Zwrócił także uwagę na fakt, iż 
ustalenie podatku w kwocie niższej niż podana przez GUS spowoduje w przyszłych latach przekazania 
gminie niższej subwencji z budżetu państwa. Wójt chciał także poznać opinię radnych na temat opłaty 
od posiadania psów, która zastąpiła podatek od posiadania psów. Poinformował, że ustalony 
dotychczas podatek od posiadania psów stanowił niewielkie wpływy do budżetu, dlatego jego 
zdaniem należałoby pomyśleć nad zobowiązaniem mieszkańców do znakowania psów. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zaproponował wprowadzenie opłat za posiadanie dwóch 
psów i więcej. 
 
Radny Grzegorz Mikuła z kolei opowiedział się za zniesieniem opłaty od posiadania psów, gdyż 
spisywanie ilości psów w danym gospodarstwie przez Sołtysów, nie jest miarodajne, gdyż część osób 
nie podaje prawdziwej ilości posiadanych psów. 
 
Sołtys Orchowa Władysław Jakubowski stwierdził, że należy oznaczyć psy albo w ogóle nie spisywać 
ich ilości, gdyż w obecnej sytuacji nie ma możliwości wyegzekwowania podawania przez 
mieszkańców prawdziwej liczby piesków. 
 
Radny Ryszard Świtek zapytał, czy po ostatnim artykule, który ukazał się gazecie, który dotyczył 
wzrostu kosztów utrzymania Rady, zmieni się sposób naliczania diet.  
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk odpowiedział, iż nie będzie wnioskował o zmianę 
sposobu naliczania diet dla Radnych, ale pozostali Radni mogą zaproponować zmiany w tej kwestii, 
dodał, że jego zdaniem diety Radnych nie są zbyt wysokie. 
 
Radny Jacek Misztal zwrócił się z zapytaniem do Wójta, jaka jest jego propozycja wysokości ceny 1q 
żyta będącego podstawą do naliczenia podatku rolnego. 
 
Wójt Teodor Pryka zaproponował obniżenie stawki średniej ceny 1q żyta przyjmowanej jako 
podstawę do obliczenia podatku rolnego do kwoty 35 zł/1q. 
 
Radny Bogdan Piotrowski wnioskował o jej obniżenie do 30 zł za 1q. 
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Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zaproponował aby nie poddawać pod głosowanie 
powyższych wniosków, natomiast Rada ustosunkuje się do propozycji Wójta w momencie 
przestawienia projektu uchwały dotyczącego ustalenia ceny żyta będącego podstawą naliczenia 
podatku rolnego. 
 
Wójt zaznaczył, że chciałby znać wstępną opinię Rady w w/w temacie przed opracowaniem 
prowizorium budżetowego, dlatego w przypadku braku wstępnej opinii w powyższej kwestii  podczas 
dzisiejszych obrad, proponowałby zwołanie w terminie do 10 listopada kolejnej sesji Rady.  
 
Propozycję Wójta w zakresie wysokości podatku rolnego poparł Radny Bogdan Chmielarczyk. 
 
Radny Jacek Misztal wnioskował o poddanie propozycji Wójta, który proponuje ustalenie ceny 1q 
żyta na poziome 35 zł pod głosowanie. 
 
Radny Michał Szymański złożył propozycję, aby wyjaśniona została kwestia wpływu wysokości ceny 
1q żyta na kwotę subwencji oraz w terminie do 10 listopada zwołać sesję Rady, podczas której 
zostanie podjęta stosowna uchwała w sprawie ustalenia wysokości podatku rolnego. Dodał, że Izba 
Rolnicza nie zaopiniowała do tej pory ustalonej prze GUS ceny 1q żyta. 
 
 Wójt wyjaśnił, iż do subwencji przekazywanej z budżetu państwa w kolejnych latach będzie brana 
pod uwagę kwota 58,29 zł, dlatego w przypadku ustalenia podatku rolnego na poziomie dużo niższym 
niż podawany przez GUS spowoduje przekazanie dla gminy niższej subwencji. 
 
Następnie Radny Jacek Misztal ponownie zgłosił wniosek dotyczący poddania propozycji Wójta pod 
głosowanie. 
 
Radny Stanisław Zawada wnioskował o ogłoszenie przerwy przed głosowaniem nad opinią Rady w 
kwestii wysokości podatku rolnego. 
 
Przewodniczący Rady jako pierwszy poddał pod głosowanie wniosek Radnego Stanisława Zawady, 
dotyczący ogłoszenia przerwy w obradach sesji. 
 
Przy 5 głosach „za”, 7 „przeciw” i 1 „wstrzymującym”, w obecności 13 Radnych, niniejszy wniosek 
został odrzucony, wobec czego obrady były nadal kontynuowane.  
 
Następnie Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w powyższym temacie i poddał pod głosowanie 
w/w wniosek złożony przez Wójta. 
 
Przy 7 głosach „za”, 5 „przeciw”, 1 „wstrzymującym”, w obecności 13 Radnych niniejszy wniosek 
został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Wójt dodał, że w takim przypadku nie ma konieczności zwoływania dodatkowej sesji Rady. 
 
Wobec powyższego stwierdzenia Wójta, Radny Michał Szymański wycofał wcześniej złożony przez 
siebie wniosek. 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zapoznał zebranych z treścią pisma od 
członków Komisji Statutowej, w którym informują o złożeniu rezygnacji z pracy w niniejszej komisji, 
bez podania przyczyn. Dodał, że nie ma potrzeby odwoływania składu w/w komisji, może on zostać 
zmieniony, gdy zajdzie konieczność opracowania przez komisję zmian w Statucie Gminy.  
Następnie zwrócił się z propozycją zwołania wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty i Rolnictwa w 
celu przekazania i przedstawienia projektu budżetu na 2008r., na dzień 15 listopada. Motywował to 
faktem, iż Radni będą mieli więcej czasu na zapoznanie się z treścią prowizorium, po czym na 
Komisjach Rady będzie możliwość wnoszenia wniosków i uwag, a następnie przeanalizowany projekt 
budżetu zostanie przyjęty na sesji Rady. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poparł propozycję przedmówcy. 
 
Wójt dodał, że nie widzi przeszkód do zwołania wspólnego posiedzenia komisji, jednak decyzja w tej 
kwestii należy do Radnych. 
 
Wobec braku dalszej dyskusji w temacie Przewodniczący Rady poddał złożony przez siebie wniosek 
pod głosowanie. 
 
Przy 7 głosach „za”, 4 „wstrzymujących”, w obecności 13 Radnych niniejszy wniosek został przyjęty. 
(2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się także do Przewodniczącej Komisji Oświaty o wprowadzenie do 
porządku obrad najbliższej Komisji Oświaty tematu dotyczącego zaopiniowania wniosku w sprawie 
reorganizacji oświaty.  
 
Na zakończenie Radny Stanisław Zawada zaproponował omówienie na komisji tematu związanego z 
ONW. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa powiedział, że temat zostanie podjęty na Komisji Rolnictwa, pod 
warunkiem że w posiedzeniu tejże komisji wezmą udział zaproszone osoby, zajmujące się w/w 
kwestią. 
  
Ad. pkt 12) Zakończenie XIV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
 
Wobec braku zapytań i wyczerpaniu się porządku obrad, o godzinie 17.00 Przewodniczący Rady 
Gminy Hieronim Adamczyk podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zakończył obrady – 
„Zamykam XIV Sesję Rady Gminy Orchowo”. 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Agnieszka Kolberg  
 

Przewodniczący Rady Gminy 
/-/Hieronim Adamczyk 
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